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PROTOKÓŁ Nr XXV/2012 

z przebiegu obrad Rady Gminy Leszno 

w dniu 28 listopada 2012r. 

 

Przewodnicząca Rady p. Barbara Koza otworzyła o godz. 17:40 obrady XXV sesji Rady 

Gminy Leszno w dniu 28 listopada 2012r. Przewodnicząca poinformowała, że listę obecności 

podpisało 11 radnych, a więc posiedzenie jest prawomocne do podejmowania uchwał. 

Powiedziała, że wraz z materiałami na sesję radni otrzymali porządek obrad, do którego na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji Statutowych, Wójt zaproponował wprowadzenie 

dwóch uchwał, a mianowicie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Leszno na lata 2012-2018 oraz projektu uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na rok 2012. Zaproponowała zapisanie tych uchwał w 

punktach 6 i 7 porządku obrad, natomiast punkty, które miały numery od 6 do 13 zajmą 

miejsce od nr 8 do 15. Przewodnicząca zapytała kto jest za wprowadzeniem proponowanych 

zmian do porządku obrad? Rada Gminy stosunkiem głosów 11 „za”, 0 „przeciw”, 0 

„wstrzym. się” przyjęła wprowadzenie zmian do porządku obrad.  

Przewodnicząca odczytała planowany porządek obrad : 

1. Otwarcie posiedzenia; 

2. Przyjęcie porządku obrad;  

3. Przyjęcie protokołu Nr XXIII z obrad Rady Gminy Leszno w dniu 13 września 2012r.  

4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej; 

5. Interpelacje i zapytania Radnych; 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leszno 

na lata 2012 - 2018;  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na 2012 rok; 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości oraz 

zwolnień od tego podatku; 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych; 

10. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku 

rolnego;  

11. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej w Gminie Leszno; 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Leszno z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2013; 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych; 

14. Sprawy różne; 

15. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 2 

Przyjęcie porządku obrad 
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Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie porządku 

obrad. 

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 11 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” przyjęła 

porządek obrad.  

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu Nr XXIII z obrad Rady Gminy Leszno w dniu 13 września 2012r. 

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady powiedziała, że protokół był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu Komisji Statutowych w związku z czym poddała protokół pod 

głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 11 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” przyjęła 

protokół Nr XXIII z dnia 13 września 2012r.  

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad. 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.  

Pan Andrzej Cieślak – Wójt Gminy Leszno – przedstawił informację działalności w okresie 

między sesjami. Poinformował, że: 

 w listopadzie dużo czasu poświęcili z p. Skarbnik na przygotowanie projektu budżetu 

na 2013 rok, który wszyscy radni otrzymali.  

 wykonawca kończy już etap przewidziany do realizacji w roku bieżącym inwestycji 

dotyczącej przebudowy ul. Strażackiej i Krótkiej w Lesznie. Termin zakończenia prac 

to 30 listopada, jednak już można uznać, że wykonawca prace zakończył, gdyż zostały 

jakieś kosmetyczne poprawki i uprzątnięcie placu budowy. Wykonawca rozszerzył 

trochę zakres prac – oczywiście za zgodą inwestora i ułożył odwodnienie na odcinku, 

który będzie utwardzany w przyszłym roku, co pozwoli na przystąpienie wiosną od 

razu do układania nawierzchni.  

 zadania sołeckie z pewnością zostaną wykonane do końca listopada.  

 została zakończona budowa wodociągu w Zaborówku, na przedłużeniu ul. 

Warszawskiej. Przypomniał, że Rada wyraziła zgodę na przeznaczenie 30.000 zł na tą 

inwestycję, przy czym okazało się, że jest to kwota niewystarczająca w związku z 

czym mieszkańcy Zaborówka dołożyli do tej inwestycji. Wodociąg jest sprawny, a 

woda zdatna do użytku, co potwierdzają przeprowadzona badania. W chwili obecnej 

wykonywane są przyłącza do poszczególnych posesji finansowane oczywiście przez 

właścicieli nieruchomości.  

 rozstrzygniętych zostało kilka przetargów. Pierwszy dotyczył  zimowego utrzymania 

dróg gminnych. Firma, która wygrała przetarg zaoferowała dość atrakcyjną ofertę co 

bez wątpienia cieszy, jednak wyraził obawę co do jakości usług wykonywanych przez 

tą firmę. Powiedział, że przetarg wygrał Miejski Zakład Oczyszczania w Pruszkowie 

więc ma obawy jak będzie wyglądał dojazd tej firmy na teren naszej gminy i jak 

będzie wyglądało samo odśnieżanie, ponieważ firma ta nie zna topografii naszej 

gminy, nie ma rozeznania, które drogi są gminne, a jest ich naprawdę dużo. Poprosił 
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sołtysów o wyrozumiałość i zrozumienie oraz uspokajanie mieszkańców jeśli drogi 

nie zostaną odśnieżone na czas. Zapewnił, że on ze swojej strony zrobi wszystko, żeby 

firma jak najszybciej poznała teren gminy, nie tylko z pomocą map, ale również 

merytorycznej pomocy pracownika Urzędu Gminy w terenie. Poprosił o kierowanie 

wszelkich uwag do pracowników Urzędu odpowiedzialnych za utrzymanie dróg, a 

mianowicie do p. Latoszka i p. Pejasia. Powiedział, że dokonany został podział gminy 

na rejony, kierowcy otrzymali mapy i został dokonany objazd gminy, jednak obawia 

się, że pierwsze kilka dni, a nawet tygodni może być kłopotliwe. Stwierdził, że firma, 

która wygrała przetarg chyba nie zdawała sobie sprawy z tego jak skomplikowaną sieć 

dróg gminnych posiadamy na naszym terenie. Powiedział, że jego zdaniem, żadna 

firma, nie sprawdzi się tak w temacie odśnieżania dróg na terenie naszej gminy, jak 

SKR, którego już niestety nie ma. Mimo, że nie posiadali profesjonalnego sprzętu 

radzili sobie z odśnieżaniem bardzo dobrze, gdyż pracowali tam miejscowi, którzy 

doskonale znali teren naszej gminy i reagowali niemal natychmiast po opadzie śniegu.  

 odbył się przetarg na dostawę oleju opałowego. Wygrała firma „Transport – handel” z 

Łowicza. 

 odbył się przetarg na świadczenie usług z zakresu dowozu dzieci niepełnosprawnych 

do szkół. Przypomniał, że obowiązkiem gminy jest dowiezienie dzieci 

niepełnosprawnych do szkół. Przetarg wygrała firma „M-trawel” z Leszna.  

 odbył się przetarg na usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Leszno. 

Wygrała firma „Termo-export, przedsiębiorstwo robót termoizolacyjnych i 

antykorozyjnych” z Warszawy. Wykonawca wygrał przetarg za 35.980 zł więc za 

nieco więcej niż połowa kwoty przewidzianej w budżecie gminy na tą usługę. 

Podziękował oficjalnie swojemu zastępcy p. Banaszkiewiczowi, który włożył wiele 

pracy i zaangażowania w uzyskanie dotacji na utylizację wyrobów z azbestu z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Jest to dotacja bezzwrotna, 

pokrywająca 100 % kosztów, a przyznana przez WFOŚiGW kwota dofinansowania 

wynosi 61.126,00 zł. Zapewnił, że zostanie zabrany cały zgłoszony przez 

mieszkańców azbest z terenu naszej gminy, a wiec ten zawarty w ponad 40 wnioskach 

od mieszkańców. Poprosił sołtysów o przekazanie informacji mieszkańcom, że 

zmieniamy system zbierania wniosków na odbiór azbestu, a mianowicie skracamy 

terminy składania wniosków do końca bieżącego roku. Zamianę ta zamierzamy 

wprowadzić ze względu na fakt, że WFOŚ przyjął zasadę pierwszeństwa złożonych 

wniosków. Przypomniał, że w tym roku wnioski były zbierane do 15 marca, a wniosek 

do WFOŚ został złożony pod koniec marca, a jak się później okazało byliśmy na 

samym końcu listy, gdyż niektóre gminy złożyły wnioski już na początku stycznia. 

Wójt powiedział, że informacje o zmianie terminu składania wniosków zostaną 

zmieszczone również na stronie internetowej Urzędu Gminy, jednak uważa, że sołtysi 

znają swoich mieszkańców i wiedzą, kogo w szczególności należy powiadomić o tym 

fakcie. Wyraził nadzieję, że dzięki wcześniejszemu złożeniu wniosku możliwe będzie 

wykorzystanie dotacji w pełni, łącznie ze zdjęciem azbestu z dachów. Powiedział, że 

akcja ta cieszy się dużym powodzeniem na terenie naszej gminy, dzięki czemu w 

ciągu sześciu lat trwania akcji zostało usunięta naprawdę duża ilość azbestu.  

 zakończył się projekt darmowego wożenia dzieci z obu Zespołów Szkół na basen do 

Sochaczewa, który był w 50 % dofinansowywany przez Ministerstwo Sportu. Dzieci 
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jeździły bezpłatnie na basen od kwietnia do listopada. Teraz projekt został 

zakończony, więc dzieci nie będą korzystać na razie z bezpłatnych wyjazdów na 

basen, aż do uzyskania kolejnego dofinansowania. Został już złożony kolejny wniosek 

na rok 2013, ale jeżeli dofinansowanie zostanie przyznane, to projekt ruszy dopiero od 

marca lub kwietnia. Wójt powiedział, że gminy nie stać, żeby przez kilka miesięcy 

zimowych w 100% finansować takie wyjazdy w związku z czym zostają one 

zawieszone. Powiedział, że być może dofinansowanie w roku 2013 będzie niższe, 

jednak jeśli zostanie przyznane to gmina dołoży środków na kontynuację tego 

projektu.  

 22 listopada odbyła się w Babicach powiatowa debata o bezpieczeństwie, w której 

uczestniczyli m.in. Przewodnicząca Rady, p. V-ce Przewodnicząca Rady oraz 

Przewodniczący Komisji Ładu oraz niektórzy sołtysi. W opinii Wójta debata ta 

niewiele wniosła w kwestii bezpieczeństwa, natomiast powiedział, że jego zdaniem 

interesująca była sugestia komendanta stołecznego policji, żeby takie debaty 

organizować na poziomie gmin. Powiedział, że będzie rozmawiał z p. 

Przewodniczącą, żeby zorganizować taką debatę w naszej gminie na początku roku 

2013, oczywiście po uprzednim przygotowaniu się do niej. Stwierdził, że na tej 

debacie, która się odbyła było zbyt mało dyskusji merytorycznej, w związku z tym 

należy się do takiej debaty przygotować.  

Wójt powiedział, że to już wszystkie informacje, które chciał przekazać i jeśli będą jakieś 

pytania to chętnie na nie odpowie. 

 

Ad. 5 

Interpelacje i zapytania Radnych 

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady –  zapytała czy ktoś z Radnych chce zabrać głos 

w tym punkcie? 

Pan Leszek Żebrowski – radny zapytał od kiedy będzie zbierany ten azbest? 

Pan Andrzej Cieślak – Wójt powiedział, że przetarg został rozstrzygnięty, ale umowa z 

wykonawcą nie została jeszcze podpisana. Zaraz po podpisaniu umowy azbest zostanie 

zabrany od wnioskodawców, a odbędzie się to na zasadzie telefonicznego uprzedzenia 

wnioskodawcy o terminie odbioru azbestu.  

Pan Grzegorz Banaszkiewicz – Zastępca Wójta powiedział, że z tego co pamięta w 

specyfikacji przetargowej wpisany był termin od 5 do 13 grudnia.  

Nikt więcej nie zgłosił zapytań ani interpelacji. 

 

 

Ad. 6 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Leszno na lata 2012 – 2018 

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady poprosiła p. Skarbnik o omówienie 

proponowanych zmian.  

Pani Urszula Jeziorska – Skarbnik Gminy powiedziała, że w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej dokonano zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych zgodnie ze 

zmianami w budżecie wprowadzonymi zarządzeniem Wójta z dnia 29 października oraz 

mianami, które wynikają z przygotowanego projektu zmiany uchwały budżetowej na 

dzisiejszą sesję. Innych zmian do WPF nie wprowadzano. W przedsięwzięciach w 
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załącznikach nr 2, 2a,2b, 2c i 2d wprowadzono zmiany polegające na tym, że w załączniku 

dotyczącym kategorii umów w części dotyczącej umów wykraczających poza rok budżetowy 

przeniesiono przedsięwzięcia o których była mowa już wcześniej, a mianowicie dotyczące 

dotacji przekazywanych do Urzędu Marszałkowskiego, na przyspieszenie wzrostu 

konkurencyjności województw oraz na rozwój elektronicznej administracji w samorządach 

województwa mazowieckiego, do załącznika, który dotyczy przedsięwzięć związanych ze 

środkami unijnymi. Kolejna zmiana to korekta w limitach wydatków na przedsięwzięcie pod 

nazwą „Usługi serwisu eksploatacyjnego” w latach 2012  - 2015 są to takie drobne kwoty 

wynikające ze zmiany terminu obowiązywania umowy oraz w załączniku dotyczącym 

przedsięwzięć unijnych wprowadzono limit wydatków na przedsięwzięcia realizowane przez 

Ośrodek Pomocy Społecznej, a mianowicie projekt pn. „Można żyć inaczej – aktywna 

integracja społeczna w gminie Leszno”. Zaplanowano tu środki na rok 2013 i 2014, gdyż 

środki z 2012 roku były już wcześniej wprowadzone w uchwale budżetowej do realizacji na 

rok bieżący, w tym na rok 2013 jest to kwota 111 800,00 zł, a na rok 2014 kwota 95 060,00 zł  

Pani Jeziorska powiedziała, że to już wszystkie zmiany jakie zostały naniesione do 

przedmiotowej uchwały.  

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały po czym zapytała czy 

są jeszcze jakieś pytania? Pytań nie zgłoszono. Przewodnicząca poinformowała, że na Sali 

obecnie jest 12 radnych ponieważ dotarła p. Zyta Jędraszka. Następnie poddała uchwałę pod 

głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 12 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła 

uchwałę Nr XXV/165/2012 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Leszno na lata 2012 – 2018. 

Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 7 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na 2012 rok 

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady poprosiła p. Skarbnik o omówienie 

proponowanych zmian do budżetu.  

Pani Urszula Jeziorska – Skarbnik Gminy powiedziała, że zmiany w budżecie dotyczą zmian 

w dochodach, w wydatkach, w załączniku dotyczącym zadań z zakresu administracji 

rządowej zlecanych gminie i dotyczą również załącznika dotyczącego planu dochodów i 

wydatków rachunku dochodów oświatowych, gdzie na wniosek dyrektora szkoły zmian 

została przygotowana. Powiedziała, że w dochodach zostały wprowadzone następujące 

zmiany: ogółem dochody budżetu zwiększa się o kwotę 308 667,18 zł. W dziale 700 

wprowadzamy do planu dochodów kwotę 9 562,18 zł w związku z wypłatą odszkodowania 

od ubezpieczyciela dla Zespołu Szkół Publicznych w Zaborowie w związku z zalaniem 

pomieszczeń obiektu, z przeznaczeniem na przeprowadzenie remontu w budynku szkoły. W 

dziale 750 – Administracja publiczna zwiększamy plan dochodów o kwotę 18 987, 00 zł z 

tytułu zwrotu kosztów postępowań administracyjnych przed sądami oraz rozliczeń z lat 

ubiegłych. W dziale 756 zwieszamy plan dochodów o kwotę 87 926, 00 zł z tytułu podatku od 

osób prawnych na podstawie wykonania za okres 10 miesięcy bieżącego roku. Wykonanie za 

okres 10 miesięcy to 135 979, 41 zł, a plan po zmianie 163 145,00 zł . W roku ubiegłym 

wpływy z tego tytułu były znacznie niższe, a plan dochodów konstruowany był w oparciu o 

wpływy w roku 2011, kiedy to wpływy z tego tytułu za okres 9-ciu miesięcy wynosiły 

56 436,73 zł. Kolejna zmiana w dziale 756 dotyczy zmniejszenia dochodów z wpływu z 

podatku od czynności cywilnoprawnych w związku z faktem, że stopień realizacji planu za 

okres 10-ciu miesięcy znacznie odbiega od kwoty, która została przyjęta w uchwale 
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budżetowej w oparciu o dochody zrealizowane w roku 2011. Za okres 10- ciu miesięcy 

zrealizowaliśmy 135 979,47 zł a plan przed zmianą wynosił 715 097,00 zł więc po korekcie o 

kwotę 178 545,00 zł plan wynosi 536 552,00 zł. Kolejna zmiana dotyczy przeniesienia z 

jednego paragrafu na inny na wniosek Regionalnej Izby Obrachunkowej dochodów z tytułu 

odsetek od nieterminowych wpłat. Kolejna zmiana dotyczy zwiększenia rozliczeń z tytułu 

odsetek na rachunkach bankowych o kwotę 9 929,00 zł, gdyż wykonanie za 10 miesięcy 

wyniosło 27.530,00 zł, a więc plan po zmianie wyniesie 33 037,00 zł. Następnie p. Skarbnik 

powiedziała, że do Urzędu wpłynęło pismo od Ministra Finansów w sprawie zwiększenia 

kwoty subwencji oświatowej na 2012 rok w związku ze wzrostem składki rentowej o kwotę 

76 443,00 zł. Kwota przyznana przez ministerstwo została w całości przeznaczona na oświatę 

w związku z tym, że wszystkie jednostki budżetowe złoży wnioski o zmianę planów 

finansowych. Sytuacja ta wynikła z faktu, że wzrosła składka rentowa oraz z faktu, że w roku 

2011 ZUS nie został w całości odprowadzony. W dziale 801 Oświata i wychowanie 

zwiększono plan dochodów o kwotę 23 000,00 zł . Są to dochody z tytułu odpłatności za 

wyżywienie w stołówkach szkolnych w tym w ZSP w Lesznie o 20 000,00 zł  i w ZSP w 

Zaborowie 3 000,00 zł. Kolejna zmiana dotyczy zmniejszenia planu dochodów o kwotę 

36 000 zł z tytułu dotacji i środków na finansowanie wydatków na realizację zadań 

finansowanych z udziałem środków Unii Europejskiej, a mianowicie projektu realizowanego 

w ZSP w Lesznie w związku ze zmianą wniosku o dofinansowanie projektu na skutek 

oszczędności w trakcie realizacji tego projektu. Kolejna zmiana to zwiększenie dochodów o 

drobne kwoty, a mianowicie o 890,00 zł z Publicznego Przedszkola w Lesznie z tytułu 

odsetek od nieterminowych wpłat oraz o 270 zł również w przedszkolu z tytułu wpływu z 

różnych dochodów, a mianowicie jest to kwota wynikająca z terminowego rozliczenia 

podatku dochodowego i z wynagrodzenia płatnika składek z ubezpieczenia chorobowego. 

Kolejna zmiana w dochodach ma miejsce w dziale 852 – Pomoc społeczna i dotyczy 

zwiększenia dochodów o dotacje celowe w kwocie 13 310,00 zł  przyznane na podstawie 

decyzji Wojewody Mazowieckiego w tym kwota 5 050,00 zł z przeznaczeniem na realizację 

świadczeń rodzinnych i świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz kwota 7 660,00 zł na 

wypłatę dodatków w wysokości 250 zł miesięcznie na pracownika socjalnego realizującego 

pracę socjalna w środowisku. Kolejna zmiana w dochodach w dziale 900 Gospodarka 

komunalna i ochrona środowiska dotyczy wprowadzenia do planu dotacji celowej w 

wysokości 61.126,00 zł przyznaną przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska  i 

Gospodarki Wodnej na realizację zadania pn. „Usuwanie wyrobów zawierających azbest z 

terenu Gminy Leszno” . Powiedziała, że kwota zostaje wprowadzona w całości, mimo, że już 

wiadomo po rozstrzygnięciu przetargu, że kwota na realizację tego zadania będzie znacznie 

niższa. Stwierdziła, że nie ma podstawy jeszcze w tym momencie do wprowadzenia niższej 

kwoty, gdyż dopiero po zrealizowaniu zadania nastąpi rozliczenie z wykonawcą. Powiedziała, 

że kwota rozliczenia za wykonanie zadania może różnić się od tej zapisanej w specyfikacji 

przetargu, gdyż ilości zebranego azbestu mogą nieznacznie odbiegać od tych podanych we 

wnioskach mieszkańców. Kolejna zmiana dotyczy działu 926 Kultura i sport i polega na 

wprowadzeniu do planu dochodów kwoty 2 310,00 zł z wpływów z usług, a dokładniej z 

tytułu zajęć sportowych prowadzonych w Zespole Sportowo- Rekreacyjnym w Lesznie. 

Wprowadzona kwota w całości jest przeznaczona na wydatki Zespołu Sportowo- 

Rekreacyjnego, a mianowicie na opłacenie energii elektrycznej, gdyż w tym paragrafie środki 

te są niewystarczające do końca roku.  
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Następnie p. Jeziorska przeszła do omawiania wydatków budżetu. Powiedziała, że w dziale 

010  zwiększono plan wydatków o kwotę 653,00 zł z przeznaczeniem na wpłatę na rzecz Izb 

Rolniczych, w wyniku analizy zrealizowanych wpływów z podatku rolnego. Kolejna zmiana 

w wydatkach w dziale 400 polega na zwiększeniu planu wydatków o kwotę 5 900,00 zł na 

dopłaty dla mieszkańców gminy za odprowadzone ścieki, ze względu na zwiększenie liczby 

gospodarstw domowych, odprowadzających ścieki, w związku z przyjęciem do użytkowania 

nowego odcinka wybudowanej sieci kanalizacyjnej. Następna zmiana w dziale 750 

Administracja publiczna w rozdziale Urząd gminy zmniejszamy plan wydatków o kwotę 

20 000,00 zł z pozostałych wydatków bieżących i przenosimy te środki do dz. 900 

Gospodarka komunalna z przeznaczeniem na zakup materiałów i wyposażenia, ponieważ 

środki, które były tu zaplanowane zostały już wydane w całości. W dziale 801 Oświata i 

wychowanie na wniosek dyrektorów ZSP w Zaborowie i Lesznie oraz dyrektorów 

przedszkoli w Lesznie i w Zaborowie dokonane zostało przeniesienie pomiędzy grupami 

paragrafów, a mianowicie wynagrodzeń, pozostałych wydatków bieżących i świadczeń na 

rzecz osób fizycznych. Pani skarbnik przypomniała, że zmiany te były szczegółowo 

omawiane na wspólnym posiedzeniu komisji. Kolejna zmiana w dziale 801 dotyczy 

zmniejszenia planu wydatków o kwotę 36 000,00 zł na realizację programu unijnego w ZSP 

w Lesznie. W dziale 851 w rozdziale przeciwdziałanie alkoholizmowi dokonano 

przeniesienia kwoty 4 000,00 zł z wynagrodzeń i pochodnych na pozostałe wydatki bieżące z 

przeznaczeniem na zakup paczek świątecznych dla dzieci ze świetlic opiekuńczo – 

wychowawczych.  

Na pytanie o ilość dzieci w świetlicach, Wójt odpowiedział, że zgłoszonych do paczek jest 25 

dzieci z Leszna i 12 z Zaborowa.  

Pani Jeziorska powiedziała, że w dziale 852 Pomoc społeczna wprowadzamy do planu 

wydatków przyznane dotacje celowe oraz dokonujemy jeszcze zmian, które wynikają z 

różnych oszczędności w poszczególnych rozdziałach a mianowicie w rozdziale usługi 

opiekuńcze zmniejszamy plan wydatków o kwotę 11 967,00 zł z wynagrodzeń i pochodnych 

w związku ze zmniejszeniem liczby osób objętych usługami opiekuńczymi. Zmniejszono 

również plan wydatków o kwotę 21 818,00 zł  w rozdziale Ośrodki pomocy społeczne z 

wynagrodzeń i pochodnych, w związku ze zwolnieniami lekarskimi pracowników. W dziale 

900 zostaje wprowadzona dotacja na zbiórkę azbestu oraz 20 000,00 zł z Urzędu gminy o 

których już była mowa na zakup materiałów i wyposażenia dla gospodarki komunalnej. 

Ostatnia zmiana w wydatkach dotyczy działu 926 i jest to zwiększenie planu wydatków o 

kwotę 2 310,00 zł na zakup energii elektrycznej w Zespole Sportowo- Rekreacyjnym w 

Lesznie. Pani Jeziorska powiedziała, że nie dokonuje się, żadnych zmian w wydatkach 

majątkowych, jednak zapis w uchwale jest konieczny ze względu na przeniesienie z jednego 

załącznika do innego. 

Powiedziała, że omówiła już wszystkie zmiany, jakie zostały naniesione do projektu 

dzisiejszej uchwały.  

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady zapytała czy są pytania do projektu uchwały? 

Pytań nie zgłoszono w związku, z czym odczytała projekt uchwały, a następnie poddała go 

pod głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 12 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła 

uchwałę Nr XXV/166/2012 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Leszno na rok 

2012.  
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Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie .  

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnień 

od tego podatku 

 

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady powiedziała, że zgodnie z art.5 ustawy o 

podatkach i opłatach lokalnych Rada Gminy, w drodze uchwały, określa wysokość stawek w 

podatku od nieruchomości, z tym, że roczne stawki nie mogą przekroczyć kwot 

wymienionych w art. 5 ww. ustawy. Górne granice stawek kwotowych obowiązujące w 

danym roku podatkowym ulegają corocznie zmianie na następny rok podatkowy w stopniu 

odpowiadającym wskaźnikowi cen towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego 

półrocza roku, w którym stawki ulegają zmianie, w stosunku do analogicznego okresu roku 

poprzedniego zgodnie z Obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 2.08.2012 r. w sprawie 

górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2013 r.  Stawki podatku w 

Gminie zwiększono o 4,0 % tj. o wskaźnik wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych w I 

półroczu 2012 roku w stosunku do I półrocza 2011 roku. Powiedziała, że radni otrzymali 

wraz z materiałami na sesję  Komunikat Prezesa GUS z dnia 13 lipca 2012 r. w sprawie 

wskaźnika cen towarów usług konsumpcyjnych, który wyniósł 104, a więc ceny wzrosły w 

ciągu roku o 4%. W związku z powyższym Uchwała nr XV/95/2011 Rady Gminy Leszno z 

dnia 29 listopada 2011 r. w sprawie określenia stawek w podatku od nieruchomości na 2012 r. 

od 1 stycznia przyszłego roku traci moc obowiązującą. 

Następnie Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wstawiając w treść uchwały stawki 

podatku po 4% podwyżce.  

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady zapytała czy są jakieś pytania do tego projektu 

uchwały. Pytań nie zgłoszono w związku z czym poddała uchwałę pod głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 11 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzym. się” podjęła 

uchwałę Nr XXV/167/2012 2012 w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości 

oraz zwolnień od tego podatku. 

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała została podjęta 

większością głosów. 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych 

 

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady  powiedziała, że zgodnie z art.10 ustawy z dnia o 

podatkach i opłatach lokalnych Rada Gminy określa, w drodze uchwały, wysokość stawek 

podatku od środków transportowych, z tym że roczna stawka podatku od jednego środka 

transportowego nie może przekroczyć górnej granicy stawki określonej w tej ustawie, 

wynikającej z obwieszczenia Ministra Finansów z dnia 2 sierpnia 2012 r. Minimalne stawki 

określone w załącznikach 1–3 do ww. ustawy zgodnie z treścią art. 12b ust. 1 ulegają 

przeliczeniu na następny rok podatkowy zgodnie z procentowym wskaźnikiem kursu euro na 

pierwszy dzień roboczy października danego roku w stosunku do kursu euro w roku 

poprzedzającym dany rok podatkowy. Kurs euro ogłoszony na pierwszy dzień roboczy 

października 2012r. tj. na dzień 1 października 2012r. wyniósł  4,1057 zł, a zatem uległ 

zmniejszeniu o 6,29 % w stosunku do kursu euro ogłoszonego na pierwszy dzień roboczy 
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października roku poprzedniego, który 3 października 2011r. wynosił 4,3815 zł. W związku z 

tym przeliczono stawki minimalne podatku od środków transportowych ogłoszone w 

Obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 8 października 2012r. w sprawie stawek podatku od 

środków transportowych obowiązujących w 2013r. Powiedziała, że stawki podatku od 

środków transportowych w Gminie Leszno zostały podniesione o 4,0 % tj. o wskaźnik 

wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych w I półroczu 2012 r. w stosunku do I półrocza 

2011 r.  

Następnie Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i zapoznała radnych z zapisami 

załączników do uchwały z uwzględnieniem 4% podwyżki podatku w stosunku do roku 2012. 

Zapytała czy są pytania do przedmiotowej uchwały? Pytań nie zgłoszono w związku z czym 

poddała uchwałę pod głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 11 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzym. się” podjęła 

uchwałę Nr XXIV/168/2012 w sprawie określenia stawek podatku środków transportowych. 

Pani Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała została podjęta 

większością głosów. 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku 

rolnego. 

 

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady powiedziała, że zgodnie z art. 6 ustawy                    

o podatku rolnym, podatek rolny za rok podatkowy oblicza się według średniej ceny skupu 

żyta za pierwsze trzy kwartały roku poprzedzającego rok podatkowy - ogłoszonej przez  

Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego. Według Komunikatu Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego z dnia 19 października 2012 r. średnia cena skupu żyta za okres pierwszych 

trzech kwartałów 2012 r. wynosiła 75,86 zł  za 1 dt. Rada Gminy jest uprawniona do 

obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia stawki podatku rolnego na 

obszarze gminy. Propozycja obniżenia ceny skupu żyta do kwoty 55,00 zł za 1 dt.               

Następnie Przewodnicząca odczytała projekt uchwały po czym poddała uchwałę pod 

głosowanie. 

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 11  „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzym. się” podjęła 

uchwałę Nr XXV166/2012 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku 

rolnego.  

Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała została podjęta większością 

głosów. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej w Gminie Leszno 

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady powiedziała, że zgodnie z ustawą o podatkach i 

opłatach lokalnych opłatę targową pobiera się od osób fizycznych, osób prawnych oraz 

jednostek organizacyjnych niemających osobowości prawnej dokonujących sprzedaży na 

targowiskach. Rada Gminy może zarządzić pobór opłaty targowej w drodze inkasa oraz 

określić inkasentów i wysokość wynagrodzenia za inkaso. Określenie inkasentów musi 

nastąpić w sposób na tyle precyzyjny, aby nie budziło wątpliwości, na kogo obowiązek ten 

został nałożony. Rada Gminy w drodze uchwały określa zasady ustalania i poboru oraz 

terminy płatności i wysokość stawek opłaty targowej. W projekcie uchwały proponuje się 

pozostawienie stawek opłaty targowej w Gminie Leszno na poziomie roku poprzedniego. 
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Następnie Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym poddała go pod głosowanie. 

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 12 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła 

uchwałę Nr XXV/170/2012 w sprawie opłaty targowej w Gminie Leszno; 

Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Leszno z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2013 

Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady powiedziała, że obowiązek uchwalenia programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego wynika z ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie. Roczny program współpracy uchwala się po konsultacjach z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego, do 

dnia 30 listopada roku poprzedzającego okres obowiązywania programu. Konsultacje 

społeczne przedłożonego programu współpracy odbyły się 23 października 2012 roku w  

formie bezpośredniego spotkania z przedstawicielami organizacji pozarządowych.  

Następnie Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przybliżyła założenia programu 

stanowiącego załącznik do uchwały, po czym zapytała czy są jakieś pytania do tego projektu 

uchwały. Pytań nie zgłoszono w związku z czym  poddała uchwałę pod głosowanie.  

Rada Gminy Leszno stosunkiem głosów 12 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się” podjęła 

uchwałę Nr XXV/171/2012 w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Leszno z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2013. 

Barbara Koza - Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie 

 

Ad. 13 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 

Nie było odpowiedzi na interpelacje. 

 

Ad. 14 

Sprawy różne 

W sprawach różnych poruszono następujące tematy: 

 Pani Wiletta Żebrowska – sołtys wsi Łubiec  zapytała o autobus, który z Leszna wyjeżdżał 

o godz. 19. Powiedziała, że mieszkańcy powiadomili ją, że ten autobus przestał kursować 

w związku z czym ma pytanie czy p. Wójt wie coś w tym temacie, czy ten autobus będzie 

kursował, czy jest definitywnie wycofany?  

 Pan Andrzej Cieślak – Wójt Gminy powiedział, że wpłynęło do Urzędu Gminy pismo w tej 

sprawie od sołtysów. Zapewnił, że zostanie wystosowane zapytanie do przewoźnika o ten 

kurs, a o otrzymanej odpowiedzi zainteresowani zostaną powiadomieni, bo na chwilę 

obecną nie jest w stanie nic powiedzieć w tym temacie.  

 Pani Bożena Śliwińska  – radna  poprosiła o zwrócenie uwagi na nawierzchnię targowiska 

przy budynku OSP w Lesznie, ponieważ powstały dwa duże wgłębienia, w których po 

deszczu tworzą się rozlewiska kałuż. Ponadto zwróciła uwagę na stan nawierzchni 

parkingu obok szkoły w Lesznie i poprosiła o ewentualne powiększenie tego parkingu ze 
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względu na poranne problemy ze znalezieniem miejsca parkingowego przy szkole.        

Pan Andrzej Cieślak – Wójt Gminy powiedział, że wszystkie drogi i place będą naprawiane 

na wiosnę, ponieważ na chwilę obecną w budżecie nie ma już pieniędzy na drogi. Co do 

parkingu przy szkole, przypomniał, że w styczniu będzie składany wniosek na 

dofinansowanie budowy tego parkingu, w związku z czym inwestowanie w ten parking na 

chwilę obecną jest bezcelowe.  

 Pan Henryk Lesiak – sołtys wsi Feliksów podziękował za uzupełnienie lamp ulicznych w 

Feliksowie. Andrzej Cieślak – Wójt Gminy powiedział, że w dużej mierze jest to zasługa p. 

sołtysa, ponieważ środki z funduszu sołeckiego zostały przeznaczone na ten cel. 

 Pan Jacek Pogorzelski – radny podziękował Wójtowi i Radzie Gminy za wodociąg w 

Zaborówku. Andrzej Cieślak – Wójt Gminy powiedział, że radnemu również należą się 

podziękowania za ogromne zaangażowanie w ta sprawę.  

 Pani Bożena Śliwińska – radna podziękowała Wójtowi za poparcie wniosku mieszkańców 

o naprawę chodników przy ul. Warszawskiej w Lesznie, co przyczyniło się do naprawienia 

przez MZDW popękanych płyt, dzięki czemu znacznie wzrosło bezpieczeństwo 

mieszkańców.  

 Pan Jarosław Wróblewski – radny poprosił w imieniu mieszkańców Wilkowej Wsi o 

interwencję w sprawie studzienek melioracyjnych przy drodze 580. Mieszkańcy zgłaszają, 

że z pól nie schodzi woda, czego przyczyną być może jest zasypanie podczas remontu 

drogi rowów. Andrzej Cieślak – Wójt Gminy powiedział, że być może przyczyną jest 

zarwany przepust pod drogą powiatową, ale zapewnił, że postara się dowiedzieć czegoś w 

tej sprawie. Pan Jarosław Wróblewski – radny podziękował w imieniu rodziców z 

Powązek za przedłużenie linii autokaru szkolnego.  

 Pani Barbara Koza – Przewodnicząca Rady poinformowała o terminach sesji Rady w 

miesiącu grudniu ( 12 grudnia – podjęcie uchwał dot. odpadów oraz 20 grudnia – sesja 

budżetowa). Zaprosiła również na wigilię gminną w dniu 7 grudnia.  

 Pani Teresa Kołecka – radna za pytała o lampy z funduszu sołeckiego, które były 

montowane w Wiktorowie. Powiedziała, że wnioskowała o zamontowanie 3 lamp w 

bocznej ulicy odchodzącej od ul. Leśnej, a zostały zamontowane 2. Andrzej Cieślak – Wójt 

Gminy powiedział, że być może wystarczyło środków na montaż tylko dwóch lamp, ale 

obiecał to sprawdzić.  

Ad. 15 

Zamknięcie posiedzenia 

Barbara Koza – Przewodnicząca Rady powiedziała, że w wyniku wyczerpania porządku 

obrad zamyka obrady sesji. Przewodnicząca podziękowała wszystkim i zamknęła posiedzenie 

Rady Gminy o godzinie 18:53. 

          

            Przewodnicząca Rady Gminy 

                 /-/  mgr Barbara Koza 

 

Protokół sporządziła 

Iwona Studnicka 


